

備註 Notes :

- 1、日間部大學部四年制本國學生須修滿英(外)語 8 學分，語言課程依級數循序修讀為原則，外語學院學生不得修其主修之語言為共同外語學分。
 - 1.Taiwanese students of the daytime four-year undergraduate programs must take 8 credits of English (or Foreign) language courses. Students shall take courses in the sequence of the course level. For students of the College of Foreign Languages, the foreign language credits can be counted only when the language is different from their language major.
- 2、本國籍學生(應用英語系除外)英語畢業門檻為等同 CEFR B1 以上程度之校外英檢成績，或通過校內英語畢業門檻檢定考試。
 2. The English graduation requirement for Taiwanese students is passing either one of the official English proficiency tests, and the level shall be CEFR B1 or above or passing the on-campus English graduation requirement examination.
- 3、大學部國際學生入學時須參加華語文能力聽讀測驗並需修滿華語 8 學分始可滿足畢業要求。華語文能力聽讀測驗達流利級者，依本國學生規定修習外語。
 - 3.Undergraduate international students must (1) take the Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL) when they enroll and (2) complete eight credits of Chinese to meet the graduation requirements. Those who have reached the Band C are permitted to take other foreign language courses.
- 4、多益成績達 550 分(或等同 CEFR B1 等級)以上者得免修大一實用英文(4 學分)；多益成績達 785 分(或等同 CEFR B2 等級)以上者得免修大一、大二實用英文(8 學分)，但須選修主題式英語或其他外語課程補足語言畢業學分數。
 - 4.Students with TOEIC score of 550 (or equivalent to CEFR B1 level) or above are exempted from taking General English courses (I&II, 4 credits); Students with TOEIC score of 785 (or equivalent to CEFR B2 level) or above are exempted from taking General English courses (I~IV, 8 credits), but they need to take subject-based English or other foreign language courses to reach the requirement.
- 5、如有未盡事宜，請參閱本校語言教學實施要點。學分學程修課規定請詳閱各學程規劃書。
 - 5.Matters not mentioned herein shall be handled in accordance with the National Kaohsiung University of Science and Technology Language Teaching Guidelines. For the regulations concerning Credit Programs, please refer to each Credit Program Plan(s) respectively.

國立高雄科技大學外語教育中心 二技 109 學年度入學課程結構規劃表

Foreign Language Education Center

Two-year Undergraduate Curriculum Plan of 2020

課程類別 Courses Type		三年級						四年級					
		第一學期			第二學期			第一學期			第二學期		
		課程名稱	學分數	時數	課程名稱	學分數	時數	課程名稱	學分數	時數	課程名稱	學分數	時數
校共同必修課程 Co-requisite Courses		應修學分數:2學分 Requirement: 2 credits	實用英文 (一) Practical English(1)	2	2								
語言 課程 Language Courses	外語 Foreign Languages	主題式英語(選修) Subject-based English (Elective)	多益成績達 550 分以上 學生選修列入 外語學分 Credits can be counted as the required Foreign Language Credits for students with TOEIC score of 550 or above	觀光英語/2/2 English for Tourism		新聞英語/2/2 English in the News		國際議題英語討論/2/2 Current Affairs in English					
		共同日語(選修) General Japanese (Elective)		日語(一)/2/2 Japanese 1	日語(二)/2/2 Japanese 2	日語(三)/2/2 Japanese 3	日語(四)/2/2 Japanese 4	日語(五)/2/2 Japanese 5	日語(六)/2/2 Japanese 6	日語(七)/2/2 Japanese 7	日語(八)/2/2 Japanese 8		
		共同德語(選修) General German (Elective)		德語(一)/2/2 German 1	德語(二)/2/2 German 2	德語(三)/2/2 German 3	德語(四)/2/2 German 4	德語(五)/2/2 German 5	德語(六)/2/2 German 6				
		其他(選修) Others (Elective)		泰語(一)/2/2 Thai (I)	泰語(二)/2/2 Thai (II)	泰語(三)/2/2 Thai (III)	泰語(四)/2/2 Thai (IV)						
				印尼語(一)/2/2 Indonesian (I)	印尼語(二)/2/2 Indonesian (II)	印尼語(三)/2/2 Indonesian (III)	印尼語(四)/2/2 Indonesian (IV)						
				越南語(一)/2/2 Vietnamese (I)	越南語(二)/2/2 Vietnamese (II)	越南語(三)/2/2 Vietnamese (III)	越南語(四)/2/2 Vietnamese (IV)						
	華語 Mandarin (Chinese)	限國際學生(選修) International Students Only (Elective)	至少應修學分數:2學分 Requirement: At least 2 credits	華語(一)/2/2 Mandarin Chinese(I)	華語(二)/2/2 Mandarin Chinese(II)	華語(三)/2/2 Mandarin Chinese(III)	華語(四)/2/2 Mandarin Chinese(IV)						
華語文教學學程(選修) Program for Teaching Chinese as A Second Language (Elective)		應修學分數:12學分 Requirement: 12 credits	漢語語言學(一)2/2 Chinese Linguistics I	漢語語言學(二)2/2 Chinese Linguistics II	華語文教學導論2/2 Teaching Mandarin as a Foreign Language	華語口語與表達2/2 Mandarin Communication	華語教材與教法2/2 Mandarin Chinese teaching methodology and materials development	華人社會與文化2/2 Chinese Society and Culture					

備註 Notes :

- 一、日間部大學部二年制本國學生須修滿英(外)語 2 學分， 語言課程依級數循序修讀為原則，外語學院學生不得修其主修之語言為共同外語學分。
 1. Taiwanese students of the daytime two-year programs must complete 2 credits of General English (or Foreign) Language Course.
- 二、多益成績達 550 分(或等同 CEFR B1 等級)以上者得免修實用英文(一)(2 學分)，但須選修主題式英語或其他外語課程補足語言畢業學分數。
 2. Students with TOEIC score of 550 (or equivalent to CEFR B1 level) or above are exempted from taking General English courses (I, 2 credits), but they need to take subject-based English or other foreign language courses to reach the requirement.
- 三、實用英文(一)開課時間彈性調整為上、下學期。如有未盡事宜，請參閱本校語言教學實施要點。學分學程修課規定請詳閱各學程規劃書。
 3. General English (I) is opened in fall or spring semester. Matters not mentioned herein shall be handled in accordance with the National Kaohsiung University of Science and Technology Language Teaching Guidelines. For the regulations concerning Credit Programs, please refer to each Credit Program Plan(s) respectively.